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Sto let od vzniku samostatného 
Československého státu bylo loňským 
nejvýznamnějším výročím. Skauti byli 
v roce 1918 při vzniku Československé 
republiky takřka nepostradatelní. Lidé 
tehdy v ulicích slavili osamostatnění 
od monarchie, ale převzetí úřadů neby-
la žádná maličkost. Aby nový stát mohl 
vzniknout, bylo zapotřebí rychle a spole-
hlivě komunikovat. Skauti vytvořili samo-
statnou a hodnověrnou poštovní síť, díky 
které mohly začít převzaté úřady fungov-
at. Pomáhali i na dalších místech, hlídali 
novou budovu Národního výboru nebo 
přepisovali na strojích úřednické texty. 
Byli samozřejmě přítomni i při prosin-
covém příjezdu prezidenta Masaryka do 
nového Československa.
V následujícím roce vznikl Svaz junáků 
– skautů a skautek RČS, starostou se 
stal Josef Rössler-Ořovský a náčelníkem 
zakladatel A. B. Svojsík. Do znaku si 
skauti zvolili zlatavou lilii a štít s hlavou 
chodského psa. Je pravdou, že v dalších 
desetiletích neměl skaut vždy na růžích 

ustláno. Třikrát byl nedemokratickými 
režimy zakázán. Poprvé v roce 1940 na-
cisty, podruhé v roce 1948 a znovu potřetí 
v roce 1970 komunisty. Od revolučního 
roku 1989 funguje Junák již nepřetržitě 
a svobodně. Proto jsme rádi, že jsme 
mohli přispět i k letošním oslavám 100 
let Československa. Při oslavách po celé 
republice rozdávali skauti lidem trikolory 
a účastnili se čestných stráží a průvodů. 
Mnohé skautské oddíly měli tematicky 
zaměřené družinové schůzky, kde si sto-
letou historii připomínaly. V neposled-
ní řadě jsme se připojili i k vysazování 
výročních stromů svobody. V roce 2019 
si budeme připomínat další významná 
výroční naší historie i významné událo-
sti spojené s Junákem. Připomeneme si 
zejména 30 let od sametové revoluce a 
tedy od poslední obnovy skautingu. Význ-
amným milníkem bude i 100 let skautin-
gu na Olomoucku. Rok 2019 bude opět 
nabitý a my budeme u toho.

Jiří Dvořák
vedoucí střediska
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Oddíly našeho střediska pracují se všemi věkovými kategoriemi. Skautské výchovné 
kategorie se dělí na vlčata a světlušky (6 až 11 let), skauti a skautky (11 až 15 let), rov-
ery a rangers (15 až 26 let). Dospělí členové, kteří jsou součástí organizační struktury 
oddílů i vyšších jednotek jsou skautskými činovníky. Oddíl Velká Bystřice organizačně 
zastřešuje i členy z Hluboček.

Členská základna
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vedoucí střediska
Ing. Jiří Dvořák
731 065 839
dvorakjiri@centrum.cz

zástupci vedoucího
Monika Spáčilíková
725 581 916
monika.majerova13@seznam.cz

Ing. Vít Poledna
737 427 371
saurotel@yahoo.co.uk

vedoucí oddílu
Jakub Hadaš
vedoucí oddílu
Ing. Vít Langer
vedoucí oddílu
Ing. Miroslava Remešová
vedoucí oddílu
Petr Spáčilík

hospodářka střediska
Šárka Majerová
737 548 304
tetasarka@seznam.cz

další členové střediskové rady
JUDr. Jan Pečínka
Martin Langer
Václav Cenker
Ing. Tomáš Bartek
Mgr. Libor Pospíšil
Mgr. Veronika Tomečková
Libuše Bittnerová

Revizní komise
předsedkyně – Lucie Voráčová
rodvor@seznam.cz

Bc. Anna Cenkerová
Ing. Eva Nádvorníková
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2. oddíl Poutníci, Čechovice
vedoucí oddílu: Ing. Jiří Dvořák
zástupce vedoucí oddílu: JUDr. Jan Pečínka
43 registrovaných členů

3. oddíl Kamzíci, Doloplazy
vedoucí oddílu: Ing. Miroslava Remešová
zástupce vedoucí oddílu: Ing. Karel 
Tomeček, Bc. Anna Cenkerová
80 registrovaných členů

6. oddíl Ostříži, Velký Újezd
vedoucí oddílu: Monika Majerová
zástupce vedoucí oddílu: Ing. arch. Blanka 
Roubíková
33 registrovaných členů

12. oddíl Velká Bystřice
vedoucí oddílu: Ing. Vít Langer
zástupce vedoucí oddílu: Ondřej Klo-
bouček
55 registrovaných členů

16. oddíl Andromeda, Velký Týnec
vedoucí oddílu: Jakub Hadaš
zástupce vedoucí oddílu: Ing. Tomáš Bar-
tek, Mgr. Libor Pospíšil
91 registrovaných členů, web oddílu

21. oddíl Vacanovice, klub kmene
dospělých
vedoucí oddílu: Petr Spáčilík
zástupce vedoucí oddílu: Jan Voráč
6 registrovaných členů
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Tříkrálová sbírka

Celorepubliková dobročinná sbírka pořádaná Českou katolickou charitou má takřka 
dvacetiletou tradici. Do ulic obcí a měst vychází více než 14 tisíc kolednických sk-
upinek, tedy přibližně 50 000 dobrovolníků. Z našich oddílů se do sbírky pravidelně 
zapojují mladší členové i s dospělým doprovodem. V roce 2018 se v Olomoucké arcid-
iecézi vybralo více než 28 milionů korun.

Ukliďme Česko

Již poněkolikáté jsme se zapojili do environmentálního projekt u Ukliďme Česko, 
který má za cíl posilovat občanskou sounáležitost s prostředím ve vlastní obci a 
vychovávat k odpovědnost k životnímu 
prostředí děti a mládež. Jsme rádi, že se 
náš počet každoročně rozrůstá, a že nejsme 
lhostejní ke svému okolí. Čím více lidí uklízí, 
tím větší je šance, že se odpadů v přírodě 
bude objevovat stále méně a méně. Uklízelo 
se v Čechovicích, Doloplazích, Velkém Újez-
du, Velké Bystřici i v Hlubočkách. Děkujeme 
všem, kteří se podíleli, za odhodlání pomoci 
dobré věci. Děkujeme i obcím za spolupráci 
při svozu a likvidaci sesbíraného odpadu.

Obnova Staré Vody

Náš dlouhodobý projekt péče o poutní místo Stará Voda se těší velkému zájmu. Na 
jaře jsme dokonce zaznamenali rekordní účast, když se nás sešlo celkem 127 účast-
níků. Mezinárodní účast byla silně zastoupena 17 účastníky z Kanadského Whitby a 
Ottawy (provincie Ontario), kteří byli po 2 týdny hosty skautského střediska z Dubu 
nad Moravou. Přidalo se také 15 skautů – harcerů z polského Krakova, Ratiboře a 
Hlubčic. Další státy reprezentovala jedna studentka z Ruska a jedna Němka. Hlavní 
prací bylo čištění bývalé klášterní zahrady a trosek kláštera od náletových křovin, 
které jsme vysekávali a ihned pálili. Tato část poutního místa má být zapsána do 
památek místního významu, po odsouhlasení ministerstvem kultury. Stejnou 
práci jsme realizovali také kolem obnoveného rybníka, kde náletové křoviny bují 
dvojnásobnou silou. Druhá mezinárodní skupina uklízela Starovodský hřbitov od 
loňského listí. Také se sekala se tráva mezi hroby a upravovala se květinová výsadba 
na hrobech. Uklízelo se také v kostele po podzimních stavebních pracích. Během 
soboty pořizoval produkční štáb České Televize Brno záběry do Křesťanského maga-
zínu. Navíc byla přítomna i dokumentaristka Olga Špátová, která připravovala pro 
Skautský institut dokumentární film Skautské století, který bude pojednávat o vývoji 
skautingu od minulosti do současnosti. V nemalé části filmu by se měly objevit 

Činnost střediska
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záběry z naší akce a film by měl být hotový 
a odvysílaný v České televizi v tomto roce. 
Podzimní pracovní víkend byl ozvláštněn 
koncertem ke 100. výročí vzniku Českoslov-
enska „Královská lípa vypráví“. K pracím se 
přidali také skauti z Prostějovska a Frý-
decko-Místecka, kteří přijeli na Starou Vodu 
v rámci svého přípravného setkání k účasti 
na světovém skautském setkání, které se 
letos uskuteční v Západní Virginii, v USA. 
V tomto roce budou pokračovat práce ve 
Staré Vodě a oslavíme tak 25 let trvání toho-
to mezinárodního projektu.

Setkání skautských sběratelů 

Listopad opět patřil skautským sběratelům 
a jejich setkání, které jsme pořádali v Olo-
mouci. Probíhala tradiční výměna skautských předmětů. Šlo zejména o pohlednice, 
odznaky, nášivky, časopisy a šátky. Dorazili i skautští sběratelé z Polska. Na besedu 
zavítal i Lumír Kantor – Bizon. V průběhu dopoledne jsme se zúčastnili pietního aktu 
a položení věnců k uctění Dne boje za svobodu a demokracii.

Výprava na Ivančenu

Naše středisko se vždy v měsíci dubnu, kolem svátku svatého Jiří, pravidelně účastní 
akce celostátního významu, tedy výstupu na Ivančenu.  Jde o kamennou mohylu 
ve výšce 925 m. n. m. pod Lysou Horou v Beskydech, která vznikla na památku pěti 
skautů, kteří byli popraveni nacisty za odbojovou činnost. Rok od roku na ni vyrážejí 
stovky skautů a trampů, aby se přidali svým kamenem. Oblíbený výstup většinou 
doplňujeme o zdolání Lysé Hory nebo navštívením zajímavého místa v okolí. 

Skautský ples ve Velkém Týnci

Každoročně organizujeme ve společenském sále ve Velkém Týnci reprezentační ples 
našeho střediska. Ples je kromě zábavy také setkáním skautů, sponzorů, rodičů, 
známých a také bývalých členů našich oddílů. I tentokrát nám obstaraly zábavu 
hudební skupina Fantajm a taneční vystoupení skautských oddílů. Ples se snažíme 
organizovat udržitelným způsobem, tedy bez použití plastového nádobí.

Činnost střediska



8

Výroční zpráva 2018

Kmen dospělých Vacanovice

Kmen dospělých je společenstvím dospělých skautů a skautek, členů Junáka, kteří 
podporují hlavní poslání skautské organizace – výchovu mládeže, a zároveň aktivně 
vyvíjejí vlastní činnost v duchu skautských ideálů. V roce 2018 působilo ve Va-
canovickém klubu 8 členů. 

Oddíl Poutníci Čechovice

Světový úklidový den

Kluci z družiny Dravců v rámci své pravidelné schůzky vyrazili do okolí obce a sbírali 
odpad okolo cest. Celou činnost měli i tematicky zasazenu do legendy - pátrání po 
zbytcích vesmírné lodi. Našli však 
jen zbytky pozemských silničních 
korábů v podobě poklice na kolo, 
část nárazníku a kus vnitřní 
palubní desky automobilu. Pot-
vrdilo se, že spíše než na úlomky 
hvězdného plavidla lze nejčastěji 
v přírodě narazit na následky 
lidské nezodpovědné činnosti – 
vyhazování odpadků okolo cest. Do 
celosvětového úklidu se zapojilo 
15 miliónů lidí ze 158 zemí světa, 
včetně České republiky.

Lípa svobody

K výroční 100 let od vzniku 
Československa jsme vysadili 
pamětní lípu ve stromořadí nad 
Čechovicemi. Nešlo o podzimní 
akci jako ve většině případů po 
celé ČR, ale strom byl vysazen 
již v dubnu. K této události byli 
přizváni i spoluobčané. Výsadbu 
lípy doprovázelo krátké povídání 
pana místostarosty Denka, zpěv 
písně pro povzbuzení růstu i hra 
na trubku a na kytaru. 

Činnost oddílů
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Cena Křesadlo 2018

Jan Pečínka – Jambo převzal v Arcibiskupském paláci cenu Křesadlo 2018 - ocenění 
významných dobrovolníků Olomouckého kraje. Cenu obdržel především za pro-
jekt Obnova Staré Vody, který již 24 let koordinuje. Z nominovaných dobrovolníků 
každoročně vybírá oceněné výběrová komise složená se zástupců neziskových 
organizací, kraje, regionu, 
města, městských částí, médií 
a komerčních firem podílejících 
se na charitativních projektech. 
Hlavním cílem udělování ceny 
Křesadlo je ocenit práci dobro-
volníků, upozornit na přínos 
dobrovolnických činností v naší 
společnosti, zviditelnit příběhy 
vzájemné a nezištné pomoci a 
především podpořit další lidi k 
zapojení se do dobrovolnických 
aktivit.

Živý betlém

Po loňské pauze jsme letos opět v Čechovicích v kapli zahráli Živý betlém, to abychom 
si společně zpříjemnili vánoční svátky. Hrané představení připomíná narození Ježíše 
Krista a okolnosti, které jsou s touto historickou událostí spojeny. Celý příběh opět 
sledovala zaplněná kaple. Po Živém Betlému ještě následovalo v místním hostinci 
loutkové divadlo, které každoročně připravuje pan Stanislav Denk se svými syny. 
Pohádkový příběh o princezně, princi a hrdinném boji se zlým drakem zaujal všechny 
přítomné malé i velké diváky.  Závěr večera patřil cestovatelské besedě. Pečínkovi 
vyprávěli o svých předvánočních dobrodružstvích v Ekvádoru.

Činnost oddílů
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Výroční zpráva za rok 2018 – Velký Újezd

Základní osnovou činnosti každého skautského oddílu jsou družinové schůzky. Ve 
Velkém Újezdě se v pondělí schází světlušky a vlčata s rádkyní Sárou Bittnerovou. 
Benjamínci pod vedením Aničky Kováříkové se scházeli v pátek, ale protože se Aňa 
letos připravuje na maturitu, převzala po prázdninách vedení Liba Bittnerové a děti 
se začaly scházet v pondělí. Ve středu pak mají schůzky Mývalové – skautky a skauti, 
které vede Mája Nováková. Schůzky probíhaly ve školní malé tělocvičně, protože bu-
dova tzv. Wawerkovy vily, kde je umístěna obecní klubovna, se rekonstruovala. Teprve 
až na podzim začaly schůzky probíhat opět ve Wawerkově vile, kde kromě klubovny 
jsou v přízemí také ordinace dětského a zubního lékaře a v podkroví během rekon-
strukce vznikly 4 obecní sociální byty. Klubovna je doupě oddílu a nejen vlčata jsou 
nerada, když je někdo z doupěte vyhání. Během 8 let existence oddílu jsme se scházeli 
na začátku párkrát na faře, pak v klubovně v radnici – tenkrát ještě rozdělené na dvě 
místnosti, kde zadní místnost měli pro sebe dobrovolní hasiči, pak ve školní třídě, v 
roce 2014 jsme se scházeli v sokolovně a přes zimu znovu ve školní třídě, od roku 2015 
jsme ve Wawerkově vile, ale kvůli rekonstrukci jsme ji museli zase na rok opustit. Nyní 
zde snad na delší dobu zakotvíme, i když sen o vlastní klubovně nás jistě bude stále 
provázet.

Během roku však podnikáme také řadu akcí mimo klubovnu.
Tradiční herní odpoledne Kdo si hraje nezlobí bylo tentokrát v malé školní tělocvičně. 
Jako každý rok jsme vynášeli Moranu a účastnili se jarního úklidu obce. 

První červnový víkend jsme podnikli cyklistickou výpravu s přespáním na středis-
kové chatě Hejtmanka. Do Olomouce jsme pěkně z kopce dojeli na kolech, pak jsme 
se nechali vlakem vyvézt kousek nahoru do Červenky a po prohlídnutí nové úpravy 
zahrady u Domova důchodců, která je přístupná veřejnosti, jsme na kolech pokračova-
li na Nové Zámky a na Hejtmanku, odpoledne jsme se pak chtěli projet ke zřícenině 
Rytířské síně, ale Karlovi se cestou rozbilo kolo, tak jsme se museli vrátit. V neděli nás 
(kromě Karla, kterého i s kolem musel odvézt tatínek autem) čekala krásná projížďka 
Litovelským Pomoravím. Některým to jelo 
trochu rychleji a tak se není co divit, že se 
odklonili od plánované trasy a chvíli nám 
trvalo, než jsme se dali dohromady. V Horce 
nás pak přepadl velký déšť a tak jsme kola 
naložili do vlaku a dojeli do Olomouce, kde 
jsme přesvědčili řidiče autobusu, že se mu 
na plošinu vejde 5 kol, takže jsme si ušetřili 
závěrečný výšlap domů. 

Činnost oddílů
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Během letního tábora na Slezské Hartě jsme se spolu se skauty s Čechovic snaži-
li zdokonalovat ve skautských dovednostech. Chtěli jsme se více přiblížit původní 
myšlence skautování, kde nebyla ústředním motivem tábora nějaká zábavná ce-
lotáborová hra, ale právě jen to soustředění se na soužití s přírodou a vlastní sebez-
dokonalování. Větší děti si během tábora udělaly dvoudenní výpravu s přespáním v 
přírodě „pod širákem“. 

Na podzim jsme ještě stihli vycházku k Pěti smrkům, kde jsme si upekli brambory a na 
Vánoční schůzce jsme zanesli něco dobrého 
zvířátkům do krmelce.

Zúčastnili jsme se i dalších skautských akcí 
– Tříkrálové sbírky, semináře ELŠ v Praze, 
výšlapu na Ivančenu a Lysou Horu. Připo-
jili jsme se k akci Česko zpívá koledy a na 
Vánočním jarmarku jsme měli svůj stánek, 
tentokrát bez Betlémského světla, které 
jsme převzali až v neděli a opatrovali více 
než týden až do Štědrého dne.

3. skautský oddíl Doloplazy 2018

Adopce na dálku

Oddíl Kamzíků z Doloplaz již několik let finančně podporuje studium černošské dívky 
Ewelyn Larweh z  Ghany. Věříme, že tato malá pomoc může dítěti, jako je Ewelyn, 
ohromně pomoci v  cestě za lepším životem. Finance na tuto činnost oddíl získává 
především sběrem železa.

Hanáckou Sibiří k pramenu Odry 3. 2. 2018

Pochod krajinou Oderských vrchů k cíli u pra-
mene Odry si v  letošním roce nenechalo ujít 
na 447 návštěvníků. Oproti rokům předešlým 
je to o něco méně, o to více však byla na místě 
přátelštější a pohodovější atmosféra. V  cíli 
bylo již tradičně připraveno drobné občerst-
vení v  podobě svařáku, čaje a také oheň na 
zahřátí, ale také k  opékání špekáčků. Zájem-
ci si mohli zahrát přichystanou hru a vyhrát 
tak bonbon či svařák, případně prohlédnout 
výstavu fotografií Staré Vody.

Činnost oddílů
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Naše alej

Jabloňová alej zdobí cestu z Doloplaz na Daskabát už od roku 2015. Oddíl Kamzíků u 
stromů provádí výchovné řezy a kontrolu úvazků. Letos byla navíc provedena výměna 
všech kotvících kůlů, protože byly z velké části uhnilé a neplnily svou funkci. Vlivem 
velmi suchého léta uhynulo deset vysazených stromů a ty byly na podzim nahrazeny 
novou výsadbou. Je velmi pozitivní, že stromy do aleje nechodí nikdo záměrně ničit, 
spíše naopak. Je několik lidí, „neskautů“, kteří občas alejí prochází, stromy zalévají a 
upozorňují na případné problémy. Za to jim moc děkujeme a přejeme aleji, ať i nadále 
roste do krásy.

Tábor 16. – 25. 7. 2018

Kamzíci letos prožili své táborové dobrodružství na Slezské Hartě. Pod vedením 
šamanského vůdce Šerifa, indiánského náčelníka Vaci a s celou jeho indiánskou rod-
inou prožili 10 táborových dnů v souladu s přírodou. Indiáni učili děti jak ctít příro-
du, „lovit zvěř“, zpívat a také jim předávali své rituály, mezi kterými lze vyzdvihnout 
kouřový rituál a kouření dýmky míru. Na letošním táboře si ceníme toho, že se nikdo 
vážně nezranil a domů se za rodiči vrátilo na 30 spokojených, zdravých táborníků.

Pohádkový les 7. 10. 2018

Podzimní procházka lesem v Doloplazích, se během jednoho odpoledne mění v neo-
byčejný zážitek pro malé děti a jejich rodiče. Je tu pro ně připraveno mnoho úkolů, 
hádanek a překvapení, od různorodých pohádkových postaviček. Letošní pohádkový 
les zaznamenal trochu nižší účast, než je běžné. Všechny děti byly šikovné, podařilo se 

Činnost oddílů
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jim připravené úkoly splnit a v cíli byly odměněny špekáčkem na opečení a pitíčkem.

Oslavy sto let svobody v Doloplazích

Také Kamzíci se zapojili do oslav výročí repub-
liky. Pro děti připravili odpolední hru na téma 
historie Česka, kdy byly dětem pomocí her 
přiblíženy zásadní události posledních sto let 
naší vlasti. Vrcholem odpoledne bylo společné 
vysazení lípy svobody, která stojí ve středu 
obce u pomníku. U kořene této lípy je uložen 
vzkaz v lahvi pro příští generace.

Lavička s knihovničkou

Před třemi lety zavěsili Kamzíci v lese nad 
Doloplazemi houpačku s názvem „Nad 
Bránou“. Od té doby se stalo místo oblíbe-
nou zastávkou nejen pro „houpáníchtivé“ 
kolemjdoucí a tak se místní roveři rozhodli 
zastávku zpříjemnit i pro ostatní a to vy-
budováním skautské lavičky s knihovničk-
ou. Knihy jsou zde umístěny mimo zimní 
měsíce, lidé si je mohou půjčovat i přinášet 
jiné, o které by se chtěli podělit.

Skautský Country bal 24. 11. 2018

Kapela Šediváci, svou příjemnou hudbou v  rytmu Country, i letos přilákala do kul-
turního domu v  Doloplazích přes sto milovníků tohoto žánru. Své taneční umění 
předvedla taneční skupina Lucky While z Kojetína, která zájemce učila i dva skupinové 
country tance. Vrchol večera již tradičně obstarali místní roveři, tentokrát na motivy 
„Velkého Gatsbyho“. Celý večer provázela pohodová atmosféra.

Výroční zpráva 2018, oddíl Velká Bystřice a Hlubočky

Jedním z našich hlavních úkolů pro tento rok byly opravy interiérů kluboven. V 
klubovně ve Velké Bystřici se stále pracuje na upravení skladovacích prostor pro 
uložení materiálu. I v Hlubočkách se muselo vymalovat a uklidit sklad, který po poruše 
na vodovodním potrubí byl takřka nepoužitelný. Sklady byly dovybaveny novými 
regály, opraveno bylo také osvětlení. Dále bylo dokoupeno různé vybavení pro činnost 
a provoz oddílů.

Činnost oddílů
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Vlaštovkiáda

Naše oddíly společně zorganizovaly třetí ročník Vlaštovkiády, 
která se konala 17. 3. 2018 v Orlovně ve Velké Bystřici. Tato akce 
je tradičně určena nejen skautům, ale i široké veřejnosti. Akci 
navštívila i redaktorka Olomouckého deníku, která s námi udělala 
krátké interview a nafotila několik desítek snímků, z nichž některé 
se objevily na webu Deníku. Papírové vlaštovky krásně létaly a z 
jejich letu měly radost nejen děti, ale i dospělí, kteří se této akce 
zúčastnili. Akce se vydařila a již plánujeme další ročník. 

Ukliďme Česko

I letos jsme se zapojili do této celostátní akce. Na užitečné procházce po okolí Velké 
Bystřice a Hluboček jsme nasbírali asi 20 pytlů různého odpadu po neukázněných 
spoluobčanech a turistech, kteří naše obce navštěvují. Finále celé akce bylo v 
Mariánském Údolí, kde si hladoví a žízniví sběrači opekli špekáčky. Počasí nám přálo, 
příští rok jdeme zase. 

Tábor

Nejvýznamnější akce pro oddíl, která je vyvrcholením celoroční činnosti - tábor u 
Hoštejna s tématem „Za pokladem pirátů“. Celý tábor probíhal v „karibském moři“, 
kde byl zakopán bájný poklad pirátů. Osádky jednotlivých pirátských lodí během plav-
by plnily různé úkoly. Za jejich splnění získávaly části mapy a indicie, podle kterých bylo 
poklad možno najít. Po dlouhé, únavné plavbě však všechny posádky musely spojit 
své síly, neboť bez jednoho 
kusu mapy, který by schá-
zel, by nebylo možno poklad 
nalézt. Nakonec se vše po-
dařilo, poklad byl nalezen a 
vykopán, ikdyž byl v pořád-
né hloubce. Kapitáni se po-
starali, aby byl spravedlivě a 
podle zásluh rozdělen mezi 
jednotlivé posádky. Dělení 
kořisti završilo naši plavbu. 

Malé střípky z našich dalších akcí:

•	 Víkendovka na skautském domě Domašov- super akce, jedem zase

•	 Společný cyklovýlet – tradiční Bílý kámen

•	 Oslavy 100 let republiky – účast v průvodu ve Velké Bystřici. Jen to počasí nám 
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nepřálo.

•	 Stará Voda – vánoční koncert, za rampouchy u nosu a drobné omrzliny to stálo

•	 Betlémské světlo – Velká Bystřice, spojeno s vánočním zpíváním, hrál MS Band

•	 Vánoční besídky oddílů

•	 Silvestrovský výšlap na Hvězdárnu u Lošova

Z čeho máme radost: Zvýšení členské základny, z čehož plyne, že skauting má smysl.

S čím máme starost: Větší podpora dětí ze strany rodičů, i když někteří jsou bezva

Děkujeme Městskému úřadu Velká Bystřice a Obecnímu úřadu Hlubočky za podporu 
v naší činnosti.

Andromeda Velký Týnec

Oddíl z Velkého Týnce se v roce 2018 rozrostl o novou družinu chlapců ve věku 6 - 8 
let, nově se tedy náš oddíl skládá ze tří dívčích a tří chlapeckých družin. Většina z nich 
také obměnila své vedoucí. Daří se nám tak předávat vedoucí funkce mladším gener-
acím, čímž zajišťujeme jejich stabilní fungování. Výzvou pro další rok bude obměna 
vedoucích ve vedení oddílu jako takové. 

I v roce 2018 jsme se snažili, aby naše skautská činnost byla co nejpestřejší. A to vše 
s cílem mít co největší kontakt s přírodou. Se staršími skauty jsme vyrazili na dvě 
víkendová putování, s celým oddílem jsme si užili dobrodružství na třech velkých 
víkendových výpravách. Věnovali jsme se také připomínání historie československého 
a českého státu.

Tábor Šemíkovice

Tradicí je, že každý tábor pojmenováváme po něčem specifickém a ten v roce 2018 
nese název „ozářený“. Snad i proto, že jsme měli takřka nadohled jadernou elektrár-
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nu Dukovany. Pro náš oddíl jde o rekordně vzdálené tábořiště – vydali jsme se tábořit 
do údolí říčky Rokytná nedaleko Šemíkovic. Tábor jako takový byl velmi experimentál-
ní. Táborníci letos nezažívali dobrodružství v rámci tématické celotáborové hry, 
zaměřili jsme se více na pravou podstatu skautského tábora, takže jsme krom prací 
a povinností vyplývající z táboření zažili velký 
dvoudenní pochod, extrémní závod skupin 
nebo okupaci Československa. Demokratický 
den zase znamenal, že jsme na 24 hodin 
zrušili všechna táborová pravidla a standardní 
denní režim. Děti se pak sami zapojovali do 
rozhodování o tábornickém životě, připravovali 
program a starali se o chod tábořiště. Krom 
toho, že nás doprovázelo obrovské sucho, se 
tábor moc povedl.

100 let Československa v naší obci

28. 10. jsme v naší obci uspořádali občanské shromáždění za účelem uspořádat 
v naší obci důstojnou akci na připomínku stoletého výročí založení svobodného 
československého státu. Nechyběla výstava historických fotografií naší obce, účast 
představitelů vedení školy a obce, zpěv československé hymny a společné vysazení 
lípy před budovou Nové školy. Akce se kromě skautů zúčastnila také široká veřejnost. 
Jako skauti se zavazujeme, že se o vysazenou lípu budeme svědomitě starat!

Junácká alej

Nezapomněli jsme také na péči o naše okolí. Naše možnosti práce v aleji jsou 
omezené, přesto se snažíme o její správu. V roce 2018 jsme dosadili několik nových 
ovocných stromů a alej také pravidelně kontrolujeme a sbíráme případné odpadky. 
Příští rok je zapotřebí natřít lavičku u boží muky, kterou jsme zde před několika lety 
nainstalovali.

Skautské Vánoce

Vánoce tradičně slavíme i v oddílovém kruhu, tentokrát jsme vyrazili do místního 
lesa. V předvečer Štědrého dne jsme samozřejmě roznášeli po naší obci betlémské 
světlo. Nedílnou součástí svátků je také naše akce pro veřejnost, tedy akce Na Štěpá-
na není pána, která se každoročně těší veliké oblibě, přičemž letos jsme kromě ohně, 
čaje a slivovice zvali návštěvníky na výstavu věnující se výročí 100 letům vzniku 
Československa a historii proměn naší obce.
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Hospodaření

Junák – svaz skautů a skautek ČR je právnickou osobou ve smyslu zákona č..40/1964 
Sb.ve znění pozdějších předpisů. Je řízena ústředními orgány – Náčelnictvem Junáka, 
Výkonnou radou Junáka, Rozhodčí a smírčí radou Junáka a Ústřední revizní komisí 
Junáka. Úkolem Junáka jako celku je podpora činnosti a její rozvoj v  celém hnutí a 
jeho zastupování při jednání s orgány veřejné správy,zahraničím,veřejností a dalšími 
subjekty. Junák jako celek vede podvojné účetnictví.

Organizační strukturu Junáka tvoří kromě Junáka jako celku dále vyšší organizační 
jednotky zřízené zpravidla na úrovni krajů či okresů,základní organizační jednotky, 
které sdružují jednotlivé členy organizace, a zvláštní organizační jednotky.Všechny 
organizační jednotky Junáka – svazu skautů a skautek ČR jednají svým jménem od 
svého vzniku, mají svoji právní subjektivitu závislou na právní subjektivitě svého zak-
ladatele, zpravidla vedou jednoduché účetnictví. Středisko Velký Týnec vede podvojné 
účetnictví.

Výkaz zisku a ztrát a Rozvaha pro účetní jednotku sestavené k 31.12.2018:

NÁKLADY
Položka Text Částka
A. Náklady

A.I. Spotřebované nákupy celkem 745 673,-
A.I.1 Materiál a energie 452 983,-
A.I.6 Služby celkem 227 727,-
A.V.20 Dary 5 000,-
A.V.22 Jiné ostatní náklady 472,-

Náklady celkem 751 188,-
Ostatní výnosy celkem (účastnické poplatky)

VÝNOSY
Položka Text Částka
B. Výnosy

B.I.1 Provozní dotace 95 000,-
B.II.2 Přijaté přísp. mezi organiz. složkami – dotace 132 527,-
B.II.3. Dary 22 426,-
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B.II.4 Přijaté čl. příspěvky 2 870,-
B.III Tržby za vlastní výkony a za zboží 296 848,-
B.IV. Ostatní výnosy 362 449,-

Výnosy celkem 942 492,-

Rozvaha k 31.12.2018

AKTIVA
Položka Text Částka
A. Dlouhodobý majetek celkem 50 000,-
B. Krátkodobý majetek celkem 719 755,-
B.II Pohledávky celkem 29 845,-
B.III Krátkodobý fin. majetek celkem 626 787,-
B.IV. Jiná aktiva celkem (náklady příštích

období)
62 000,-.

AKTIVA CELKEM 769 755,-

PASIVA
Položka Text Částka
A. Vlastní zdroje celkem 726 539,-
A.I.1 Vlastní jmění 535 235,-
A.II Výsledek hospodaření celkem 191 304,-
B. Cizí zdroje celkem 43 216,-
B.III Krátkodobé závazky celkem 14 816,-
B.IV. Jiná pasiva celkem (výnosy příštích ob-

dobí
28 400.-

PASIVA CELKEM 769 755,-
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Finanční podpora obcí v roce 2018

Obec Velký Týnec      50.000,-Kč

Obec Doloplazy  23 000,- Kč

Městys Velký Újezd – 15 000,- Kč

Město Velká Bystřice – 10 000,- Kč

Obec Hlubočky – 12 000,- Kč

Děkujeme všem státním institucím, obcím, společnostem i jednotlivým osobám za 
jejich spolupráci, radu, pochopení či finanční pomoc, které nám pomáhají naplňovat 
poslání naší organizace.

Za finanční i nefinanční podporu děkujeme následujícím organizacím a subjektům:

Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy
Obecní úřad Velký Týnec
Obecní úřad Doloplazy
Obecní úřad Tršice
Obecní úřad Velký Újezd
Městský úřad Velká Bystřice
Obecní úřad Hlubočky
Spolek Lubávia
Lesy ČR
Mons Jan Booco Graubner
Bivoj Kolář
Mapy Machovský
Stavex Top
FGP Olomouc – Kyjevský Miroslav

Toma Olomouc s.r.o
Relax centrum Kolštejn, s.r.o
Hotel Hluboký dvůr, s.r.o
Ing. Viktor Hořín
Spolagra Leskovec nad Moravicí
Obecní úřad Leskovec nad Moravicí

A všem rodičům našich dětí zaplacením 
účastnických příspěvků na všechny akce.
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